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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz oraz do prezesa Narodowego Funduszu
Zdrowia Jacka Paszkiewicza

Zwrócili siê do mnie pacjenci choruj¹cy na szpiczaka mnogiego, cz³onkowie Polskiego Stowarzyszenia
Pomocy Chorym na Szpiczaka oraz osoby reprezentuj¹ce spo³ecznoœæ dotkniêt¹ tym nowotworem z pro-
œb¹ o pomoc w udostêpnieniu optymalnych terapii leczenia w stosunku do ka¿dego pacjenta indywidual-
nie, w zale¿noœci od tego, jakiego rodzaju kuracji i leczenia wymaga. Zainteresowani oczekuj¹ od Pani
Minister uruchomienia programu terapeutycznego leczenia lenalidomidem. Jak stwierdzaj¹, dzisiaj leka-
rzom zdecydowanie odmawia siê tego, ¿eby mogli odpowiednio dobieraæ terapiê ratuj¹c¹ ¿ycie pacjenta.
W³aœnie ten program terapeutyczny, program leczenia lenalidomidem, dawa³by nadziejê pacjentom, a le-
karzom umo¿liwia³by stosowanie odpowiednich leków. Przywo³any tutaj lek, lenalidomid, jak stwierdzaj¹
zainteresowani, posiada rekomendacjê Agencji Oceny Technologii Medycznych, od kilku lat jest zareje-
strowany i stosowany w krajach Unii Europejskiej – z wyj¹tkiem Polski – jako chemioterapia standardo-
wa. Œwiatowe doniesienia co do efektywnoœci tego leku wskazuj¹, ¿e taka w³aœnie terapia przed³u¿a ¿ycie
chorych o kilka lat. Zainteresowani informuj¹ te¿ o tym, ¿e Ministerstwo Zdrowia i Narodowy Fundusz
Zdrowia absolutnie nie licz¹ siê z opiniami specjalistów onkologów, mimo ¿e „lekarze ci jednomyœlnie po-
zytywnie rekomenduj¹ lenalidomid do leczenia pacjentów ze szpiczakiem mnogim”.

Dlatego proszê o poinformowanie mnie, dlaczego Ministerstwo Zdrowia nie uruchomi³o programu te-
rapeutycznego leczenia lenalidomidem i dlaczego NFZ odmawia finansowania takiej terapii.
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